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Referat af forældrerådsmøde –  

Tirsdag den 8. april 2025 fra 16:45 -18:15 i Natur og Skovbørne-

huset 
 
Ledelsen:   Peter Cornelius Pedersen  

    

Medarbejder repræsentant:  Jonna Jørgensen, Laila S. Ehlers & Charlotte Kjær  

 

Formand:   Amanda G. Bysted 

 

Næstformand:   Jens Søllested Vinther (afbud) 

 

Medlemmer:  Rebecca W. Svendsen  

   Jaqueline S. Overgaard  

   Rikke Marie Christiansen  

 

Suppleanter:   Frédérique E. J. Bellec 

   Louise Dybeck 

       Mie Boye Rasmussen 

 

 

 Dagsorden: Referat 
1.   

Valg af ordstyrer  

(fast punkt) 

 

 

Ikke et behov. 

2.   

Godkendelse af referatet og 

dagsorden (fast punkt) 

 

 

 

 

Godkendt 

 

 

3.   

- Madordning (fast punkt) 

 

 

 

Januar mdr. havde vi et overskud på 1.179,- kr. 

Februar mdr. havde vi et underskud på 3.447,- kr., pga. feriepen-

ge udbetaling og overforbrug på indkøb til forplejning. 

I marts mdr. har vi et underskud på 465,- kr. 

Prognosen pt. indikerer et årsresultat med et overskud på 

19.955,- kr., men det kan nå at ændre sig, da det afhænger af 

mange faktorer. 

 

Natur og Skovbørnehuset 
Vibegårdsvej 14  

3700 Rønne 

Tlf.: 5692 4490 
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4.   

- Nyt fra børnehuset / persona-

let (fast punkt) 

 

 

 

Anne har opsagt sin stilling, da hun har mulighed for at gå på 

efterløn den 18-08-2025. 

Når ferie mm. er trukket fra, har Anne sidste arbejdsdag i børne-

huset den 24. juni 2025. 

Lea, som også er nede i vuggestuen er gravid, Lea går på barsel 

den 9. juli. 

 

Der skal slås 2 stillingsopslag op, Annes stilling og en barselsvi-

kar for Lea. 

Karoline har ønsket en omrokering, således at overtager Annes 

ledige stilling i vuggestuen pr. 1. august 2025.  

Denne omrokering, vil give en større tryghed for vuggestuebør-

nene, eftersom Karoline er et kendt ansigt i vuggestuen.  

Det vil også aflast Charlotte, som så ikke skal stå med 2 nye kol-

legaer på stuen. 

Den ledige Pau/ medhjælper stilling vil blive slået op til Svane-

stuen. 

Peter orienterer om at alle stillinger i kommunen og på landsba-

sis inden for det kommunale, skal slås op som fuldtidsstilling, 

kort snak om fordele og ulemper ved denne aftale. 

Der starter en unge kvinde i erhvervspraktik i vuggestuen, på 

bistuen, hun skal være her fra den 23. april til den 18. juli. 

Der starter ligeledes en kvinde i virksomhedspraktik på Svane-

stuen, hun skal være her fra den 5. maj til den 20. juli.  

 

Vuggestuen: 

De er færdige med at bygge, vi er mega glade for det. Det har 

givet noget godt for børnenes trivsel. 

Vi laver stadig aldersopdelt ture på kryds og tværs. 

Vi er stadig blandet i garderoben, vi vil ikke flytte rundt på bør-

nenes pladser. 

Søvn fylder en del i vuggestuen pt. en del forældre vil gerne at vi 

vækker børnene. Vi vil gerne have fokus på det evt. til forældre-

mødet. Vi oplever nogle børn som gerne vil sove og sover videre 

på sofaen når vi har taget dem op. 

 

Børnehaven:  

Overgangsprojekt med Naturbornholm, vi vil tage på tur med de 

ældste børnehavebørn på tværs af stuerne. 

Vi plejer at planlægge en tur til BOFA tårnet. 

Svanestuen har haft en del indkøring af nye børn. De næste børn 

som skal starte i børnehave kommer fra vuggestuen. 

 

5.   
- Nyt fra formanden / næstfor-

mand  

(fast punkt) 

 

Referat af bestyrelsesmødet 

den 1. april 2025 

 

Amanda giver et referat af forældrebestyrelsesmødet. 

 

Referatet kan læses her: Link: Dagtilbud 0-6 år Dagtilbud 0-6 

år 

https://brk.dk/Borger/Familie-boern-unge/Dagtilbud%200-6%20%C3%A5r/Sider/Dagpasning.aspx
https://brk.dk/Borger/Familie-boern-unge/Dagtilbud%200-6%20%C3%A5r/Sider/Dagpasning.aspx
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6.   

- Nyt fra projekt NAVADA 

(fast punkt) 

 

  

 

Hanne, Jonna og Carina fra Uglestuen skal i gang med et ”tu-

sindben-projekt” med udgangspunkt i NAVADAs principper 

 

Svanerne skal arbejdet med temaet ”Fugle” over en længere pe-

riode, det handler om fordybelse i mindre grupper. 

 

Kort snak om hvor meget de forskellige projekter om NAVADA 

har betydet for de enkelte børn. De fortæller begejstret om det 

hjemme.  

 

7.   

- Tilsynet den 26/3 
 
 

 

Gennemgang af Tilsyns rapporten.  

3 nye fokuspunkter børnehuset skal arbejde med er: 

• Dannelse og børne perspektiv – børnene som fortællere. 

• Samspil og relation 

• Børnesyn 

- I hvilken grad understøtter de pædagogiske læ-

ringsmiljøer, børn som medskaber af egen udvik-

ling i: 

- Legen 

- Vokseninitierede aktiviteter 

- Rutiner 

 

8.   

- Forældrearbejdsdag den 25/4 
 
 

 

Peter sender en opgaveliste ud på AULA, over ting der skal laves 

på dagen. 

 

Det bliver maling/oliering af vores gelænder og bord- bækkesæt 

Fjerne ukrudt mm. 

 

9.   

- Forældremødet den 7/5 

 

Tilbud om oplæg til forældre-

møde fra Familie og Psykote-

rapeut Lonnie W. Andersen 

”Hvordan hjælper jeg bedst mit 

barn med dets følelser?” 
 

 

Ja tak til Lonnies tilbud. Peter booket hende. 

10.   

Punkt fra forælder (Louise) 

 

- Kvartalets positiv 
 
 

 

Kan vi have en runde til forældrerådsmøderne, hvor vi har fokus 

på det positive, det som virker godt i børnehuset. 

 

God idé, det prøver vi af fra næste gang. 
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11.   

Punkt fra forælder (Mie) 

 

- Jeg kunne godt tænke mig at 

have et punkt som omhandler 

vores børns sprog, ordbrug og 

omgang med hinanden.  

 

Hvordan vi som forældre kan 

støtte op om et rart sprogbrug. 

 

Hvordan vi navigerer i de   

engelske hårde ord som sniger 

sig ind, engelsk får jo større og 

større indflydelse.  

 

Og hvad børnehaven kan gøre 

for at skabe rammerne for en 

sproglig og fysisk kultur som er 

rar og behagelig.  
 

 

Vigtigt at have fokus på sprogbrug.  

Hvad gør sproget ved os? 

Hvornår og hvor må man eksperimentere med sproget? 

Det kunne også være et emne til et forældremøde. 

Peters fælles infobesked om børns sprogbrug i børnehuset har 

haft en positiv effekt, oplever personalet. Man kan mærke at der 

har været en dialog i hjemmet. 

 

 

 

12.   

- Opfølgning fra sidst 

(fast punkt) 

 

- Hvem genopstiller til 

forældrerådet? 

 

Følgende forældre træder ud af 

forældrerådet, da deres barn 

stopper i børnehuset:  

Jaqueline, Rikke og Frédérique 

 

 

 

Alle genopstiller, Rebecca ønsker at være standby, hvis der skul-

le være andre forældre der gerne vil ind i forældrerådet, så træk-

ker hun sig gerne. 

Peter takker Rikke, Jaqueline og Frédérique for deres indsats i 

forældrerådet. 

13.   

- Forældrepostkassen 

(fast punkt) 

 

 

Intet er lagt i. 

14.   

- Evt.  

(fast punkt) 

 

Kan der være nogle aktiviteter for børn og forældre til forældre-

arrangementer? Som kan være en Icebreaker ift. til kontakten 

mellem forældrene. 

Laila nævner at vi har haft det før i tiden, en erfaring var at per-

sonalet stod ude ved de forskellige poster (slå søm i post, kaste 

med kogler post mm.) og ikke selv fik snakket med forældrene. 

 

Louise fortæller at hun f.eks. ikke rigtig ved hvad ”VIRUS” le-

gen går ud på, kan det være sådan noget man prøver af med sit 

barn på dagen sammen med andre forældre. 

 

Personalet skal forsøg af tænke det ind ved forældrearrangemen-

ter. 
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 Tilstede ved mødet: 

underskrift 

Fraværende:  
(har efterfølgende læst/godkendt 

referatet) 

underskrift 

Peter Cornelius Pedersen 

 

  

 

Jonna Jørgensen   

Laila S. Ehlers   

 

Charlotte Kjær   

Amanda G. Bysted   

Jens Søllested Vinther   

Rebecca W. Svendsen   

Jaqueline S. Overgaard   

  Rikke Mari Christiansen 

 

  

Frédérique E. J. Bellec   

Louise Dybeck 

 

  

Mie Boye Rasmussen 

 

  

 

Punkter til næste møde: 

 

 
Dato:   
 

Den 18. juni 2025 

 

  

  

 

 

 


